

Droit et Société

sommaire N° 17-18 - 1991

L.G.D.J./C.R.I.V.

Abonnements : L.G.D.J.

26, rue Vercingétorix, F-75014 Paris

Rédaction : C.R.I.V.

54, rue de Garches, F-92420 Vaucresson

- 5 François OST et Michel van de KERCHOVE
— Présentation.
- 8 Gérard SOULIER
— Le théâtre et le procès.
- 25 Simona ANDRINI
— Huizinga et le droit : le procès et le jeu en Italie.
- 38 André-Jean ARNAUD
— Du jeu fini au jeu ouvert. Réflexions additionnelles sur le droit post-moderne.
- 57 Ejan MACKAAY
— Le droit saisi par le jeu.
- 82 Gianfranco FERRARI
— Le droit dans la forme praxéologique du jeu.
- 97 Bernard S. JACKSON
— Towards a Semiotic Model of the Games analogy in Jurisprudence.
- 122 Amedeo G. CONTE
— L'enjeu des règles.
- 145 Pierre ROBERT
— Les origines de la répression des jeux en droit anglo-saxon : le contrôle de l'*homo ludens* dans l'Angleterre du XIV^e au XVI^e siècle.
- 159 François OST et Michel van de KERCHOVE
— Le jeu : un paradigme fécond pour la théorie du droit ?
-
- 195 Recommandations aux auteurs.

Revue publiée avec le concours du
Centre National de la Recherche Scientifique

Les opinions émises dans cette revue n'engagent que leurs auteurs

THE ASSOCIATION OF
AMERICAN UNIVERSITY PRESSES
DIRECTORY 1990-1991

The Association of American University Presses has for over fifty years worked to encourage the dissemination of scholarly research and ideas. Today the 100 members of the AAUP annually publish over 7,000 books and more than 400 periodicals. This directory offers a detailed introduction to the structure and publishing programs of AAUP member presses. Among its useful features are:

- Information on 100 university presses in the U.S., Canada, and overseas
- Complete addresses, phone and fax numbers
- Names and responsibilities of key staff
- Subject area guide, with 136 categories, indicating which presses publish in a given area
- Advice for authors on the submission of manuscripts

Distributed for the Association of American University Presses

The University of Chicago Press

5801 South Ellis Chicago, IL 60637



**Donnez la chance de savoir lire et écrire
À des millions d'analphabètes**

Cinq millions de Canadiens ne savent ni lire ni écrire à un niveau qui leur permette d'être autonomes dans notre société.* Tout Canadien a le droit fondamental de savoir lire et écrire. Vous pouvez nous aider. Lisez à vos enfants. Ecrivez à votre représentant du Parlement. Travaillez comme volontaire pour l'alphabétisation. Faites un don.

Pour en savoir davantage,
écrivez ou téléphonez à:

**La Fondation canadienne
"Give the Gift of Literacy"**

35 Spadina Road

Toronto, Ont. M5R 2S9

Tél: (416) 975-9366 Télécopieur: (416) 975-1839

L'industrie canadienne du livre et des périodiques patronne

La Fondation canadienne "Give the Gift of Literacy"

* Rapport Southern sur l'alphabétisation 1987



READER

Essays in Reader-Oriented Theory, Criticism, and Pedagogy

Past Issues of Interest

Deconstruction
 Reading the Image
 Gender and Reading
 Rhetoric and Reading
 On Louise M. Rosenblatt
 Audience and Authority
 Women Reading/Reading Women
 Ideologies of Reader-Oriented Literary Theory

Co-Editors

Elizabeth A. Flynn
 John Clifford

READER is a refereed journal published in the Spring and Fall each year by Michigan Technological University with the cooperation of the Department of Humanities and the Office of the Vice President for Academic Affairs.

SUBSCRIPTION ORDER FORM

1 YEAR (2 Issues)	Inside U.S.	Outside U.S.	Name _____
Individual	\$ 8.00	\$10.00	Address _____
Library/Institution	10.00	12.00	
2 YEARS (4 Issues)			City _____
Individual	16.00	20.00	State _____ Zip _____
Library/Institution	20.00	24.00	
3 YEARS (6 Issues)			Country _____
Individual	24.00	30.00	READER Department of Humanities Michigan Technological University Houghton, Michigan 49931
Library/Institution	30.00	36.00	
No. of Years Ordered:			
Individual	_____	_____	Make Checks Payable to Michigan Technological University
Library/Institution	_____	_____	
Amount Enclosed	_____	_____	

Michigan Technological University is an equal opportunity
 educational institution/equal opportunity employer.

REVUE CANADIENNE DROIT ET SOCIÉTÉ CANADIAN JOURNAL OF LAW AND SOCIETY

La Revue existe depuis 1985. D'abord installée à l'Université de Calgary, auprès du Research Unit for Socio-Legal Studies de la Faculty of Social Sciences, elle a été créée par Rainer Knopff assisté de Ann Griffiths. Depuis juin 1990, la Revue est rattachée à l'Association canadienne Droit et Société. La rédaction a été transférée à l'Université du Québec à Montréal, de façon à en permettre la rotation dans les différentes Universités canadiennes. Grâce à l'appui financier de l'Université du Québec à Montréal, la Revue deviendra, avec ce transfert, une revue bi-semestrielle à partir du volume 7 (1992) et certains numéros seront thématiques. La Revue canadienne Droit et Société vise à promouvoir la publication des recherches portant sur le droit et les systèmes juridiques, entendus comme phénomènes sociaux. La Revue est interdisciplinaire, faisant appel aux diverses perspectives et méthodes d'analyse du droit.

La Revue est publiée par les Presses de l'Université de Calgary.

La Revue canadienne Droit et Société est subventionnée par le Conseil des recherches en Science humaines du Canada et par l'Université du Québec à Montréal.

La Revue est répertoriée dans: le Corpus Almanac & Canadian Sourcebook, le Standard Periodical Directory, le Oxbridge Data Center, le Canadian Periodical Index, Ulrich's International Periodicals Directory et Dustbooks/The International Directory of Little Magazines and Small Presses.

L'index de tous les articles et recensions a été publié dans le volume 5 (1990).

Les recommandations pour la soumission des manuscrits se trouvent à la page 227.

Pour les abonnements et les changements d'adresse, veuillez écrire à l'adresse ci-dessous:

The Journal has existed since 1985. Founded by Rainer Knopff, with the assistance of Ann Griffiths, it was initially based in the Research Unit for Socio-Legal Studies of the University of Calgary. Since June 1990, the Journal has been affiliated with the Canadian Association of Law and Society, while the editorship has been transferred to the Université du Québec à Montréal, so as to commence the process of the rotation of this function among different Canadian universities. Thanks to the financial support of the Université du Québec à Montréal, as of the transfer, the Journal will become a bi-annual review, beginning with Volume 7 (1992) and certain issues will be devoted to specific themes. The Canadian Journal of Law and Society seeks to the promotion and publication of research on law and legal systems understood as social phenomena. The Journal is interdisciplinary, calling for diverse methods of analysis and perspectives on law.

The Journal is published by University of Calgary Press.

The Canadian Journal of Law and Society is funded by the Social Sciences and Humanities Research Council of Canada and the Université du Québec à Montréal.

The Journal is listed in: the Corpus Almanac & Canadian Sourcebook, the Standard Periodical Directory, the Oxbridge Data Center, the Canadian Periodical Index, Ulrich's International Periodicals Directory and Dustbooks/The International Directory of Little Magazines and Small Presses.

The index of all articles and reviews has been published in Volume 5 (1990).

Instructions to authors are detailed on page 228.

All subscription orders and change of address notices, please address to:

University of Calgary Press
2500 University Drive N.W.
Calgary, Alberta, Canada T2N 1N4

© Canadian Law and Society Association/L'Association canadienne droit et société